
Vážení spoluobčané, 
Protože můj mandát starostky skončil 5.11.2018 a 
pomyslné žezlo jsem již předala, považuji za vhodné se s 
Vámi tímto způsobem jako bývalá starostka rozloučit. 
Práci pro obec jsem dělala s láskou a s úctou k Vám – 
spoluobčanům. Doufám, že to nebude znít 
povýšeně, ale nějaká práce je za mnou vidět a zůstane 
natrvalo. Ani finanční prostředky, které jsem předala   (cca 
7 mil.Kč a další 3 mil. jsou na cestě z dotačního titulu) není 
zanedbatelná částka. 
Vám občanům přeji příjemné žití v našich krásných obcích a 
novému vedení obce pokoru ke spoluobčanům. 

Zdeňka Brixová 

 
  
 

                  
 

 

 

Předvánoční slovo starostky 
Vážení a milí spoluobčané, 
           považuji za svoji povinnost nejprve poděkovat paní Zdeňce 
Brixové za působení v Zastupitelstvu obce Radim, a to 4 roky jako 
místostarostka a 12 let jako starostka. Za tuto dobu se každá z našich 
obcí proměnila k lepšímu. Vše však záleželo především na financích, 
které obec obdržela do rozpočtu. Jménem nového zastupitelstva a 
obecního zpravodaje jí ještě jednou moc děkuji. 
          Dne 5.11.2018 proběhlo ustavující zasedání nového zastupitelstva. 
Zastupitelstvo bylo zvoleno dle toho, jak jste jednotlivým kandidátům 
vyjádřili svoji podporu svými hlasy. Pro příští čtyři roky je následující složení 
sedmičlenného zastupitelstva naší obce: 

Zdeňka Stříbrná        - starostka  
Marcela Danišová    - místostarostka a předsedkyně kulturního výboru 
Lukáš Karban      - předseda finančního výboru    
Karel Stříbrný      - předseda kontrolního výboru   
Zdeňek Pozdníček   - předseda stavebně - dopravního výboru  
Zdeňka Brixová      -  členka zastupitelstva 
Jarmila Adolfová      - členka zastupitelstva 

 Tímto opravuji informaci z listopadového Zpravodaje, kde byli uvedeni pouze předsedové jednotlivých výborů a vedení obce. Za 
vzniklé nedorozumění se za celou redakci tímto omlouvám. 

          V naší obci jsme před pár dny 
rozsvítili vánoční stromek. Tato akce 
proběhla mimo jiné za příspěvku 
MAS Brána do Českého ráje (akce 
Vánoce na vsi – adventní čas), České 
spořitelny, místních spolků a 
podnikatelů, za což velmi děkuji! 
Počasí nám přálo, účast byla velmi 
hojná a mimo jiné se např. prodalo 
36 litrů svařeného vína   Všem, 
kteří se podíleli na přípravách této 
akce, zajištění a ustrojení stromu, 
zabezpečení občerstvení a dalších, 
s touto akcí souvisejících, činnostech 
rovněž moc děkuji. Dále děkuji všem, 
kteří připravili něco k zakousnutí. 

Všem velmi chutnalo, nezbylo téměř nic! Je vidět, že v našich obcích máme velmi zdatné kuchařky (a možná i kuchaře ) 
          Chci Vás všechny ubezpečit, že ve všech akcích, které jsou u nás v Radimi již tradicí, budeme pokračovat i nadále. Nenechte 
si proto ujít naši tradiční vánoční výstavu (tentokráte na téma 
„Papírové vánoce“), na kterou Vás všechny srdečně zvu.  Již 
dopředu děkuji všem ženám, které obětují svůj volný čas pro 
tvoření a přípravu této výstavy a také všem, které nám tuto 
výstavu pohlídají a napečou vánoční cukroví k navození té pravé 
předvánoční atmosféry. Dále bych Vás moc ráda pozvala na již 
tradiční vánoční koncert, jehož výtěžek bude opět věnován pro tak 
potřebnou věc, jakou je bezpochyby domácí hospic DUHA z Hořic. 
Vážení spoluobčané, 
           přeji Vám všem klidné prožití nadcházejícího adventního 
času a spokojené prožití všech vánočních svátků v kruhu rodiny a 
přátel. V novém roce Vám přeji hodně zdraví, spokojenosti a 
splnění všech Vašich předsevzetí a přání.  

                                            -  Zdeňka Stříbrná -  
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Škola a školka  
Listopad nám odstartoval chladné počasí, které věští 
přicházející zimní čas, ale také přípravy na Vánoce. 
Ještě než začnu psát o vánočních přípravách, nemohu 
nezmínit náš první ročník Burzy zimního oblečení. 
Děkujeme všem, kteří se první Burzy zúčastnili. Všem, kteří 
donesli nějaké oblečení, kteří si přišli nakoupit, ale také se 
jen podívat. Děkuji p. učitelkám, které se zdatně chopily 
příprav a prodeje. Návštěva nebyla sice hojná, ale pevně 
věříme, že se tento nový zvyk ujme i v naší obci. Na jaře se 
budeme těšit zas.  
Ve školce proběhla Logopedická depistáž. Jsme rády, že ji 
mnozí rodiče využili a s dětmi se do školky na logopedii 
dostavili. Tato návštěva nám byla všem ohromnou pomocí.  
Naše školka a škola je zapojená do mezinárodního 
programu Etwinning, který umožnuje komunikovat se 
školkami a školami z různých evropských zemí, 

spolupracovat a zapojovat se do projektů a sdílet své nápady. Je to největší a nejzajímavější komunita škol v Evropě. Naše školka 
a škola byla vybraná spolu s dalšími čtyřmi školami, aby prezentovala Českou republiku na mezinárodním setkání. Jako zástupce 
naší školky a školy, jsem se zúčastnila semináře slovanských národů, který má učitelům pomoci v projektových aktivitách na této 
mezinárodní úrovni. Již v lednu naše školka a škola začne aktivně pracovat na vlastním mezinárodní projektu.  
Jak jsem avizovala, s listopadem začínají pomalu, ale jistě, přípravy na vánoční čas. Ve školce i škole děti s p. učitelkami tvoří na 
vánoční výstavu obecního úřadu. Děti se také svědomitě připravovaly na pěvecké vystoupení u příležitosti rozsvěcení adventního 
stromu. Domnívám se, že se zpěv dětem velmi vydařil. V tomto roce nás podpořil houslovým doprovodem p. učitel Koláčný a 
kytarovým doprovodem p. asistent Jiří Brož.  Na keramickém 
kroužku se vyrábí vánoční andílci a jiné vánoční motivy a děti se 
už nesmírně těší na nácvik Vánoční besídky, na kterou Vás 
všechny srdečně zveme.  
Vánoční besídka dětí mateřské školy -  12. 12. 2018 v 16.00 hod. 
v prostorách MŠ, následně vánoční posezení dětí a rodičů 
Vánoční divadlo dětí základní školy – 20. 12. 2018 v 17.00 hod., 
v radimské restauraci  
 

Přejeme Vám všem poklidné přípravy na vánoční čas. Vánoční 
svátky, ať jsou pro Vás pokojné a radostné, tak jako Nový rok.  
Vaše MŠ a ZŠ  

- Jana Zedníčková – 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Usnesení č. Zastupitelstvo obce Radim schválilo dne 28.11.2018: 

2/1 Program 2. zasedání zastupitelstva obce Radim  

2/2 Určuje ověřovatele zápisu a zapisovatele zasedání 

2/3 Zastupitelstvo obce Radim schvaluje Kupní smlouvu mezi Obcí Radim a 
Pavlem Korbelářem. 

2/4 Zastupitelstvo obce Radim schvaluje Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí 
dotace pro MS Podhájí Radim, z.s. 

2/5 Zastupitelstvo obce Radim schvaluje rozpočtové opatření č. 2 

2/6 Zastupitelstvo obce Radim souhlasí se vznikem pracovněprávního vztahu 
(dohody o provedení práce - správce obecního majetku) mezi obcí Radim 
a členem zastupitelstva Zdeňkem Pozdníčkem. 

2/7 Zastupitelstvo obce Radim souhlasí s poskytnutím dotace pro TJ SOKOL 
Radim, z.s. ve výši 200.000,- Kč na běžnou činnost a projektovou 
dokumentaci. 

2/8 Zastupitelstvo obce Radim schvaluje Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí 
dotace pro TJ SOKOL Radim, z.s. 

2/9 Zastupitelstvo obce Radim schvaluje koupi 70ks židlí do Restaurace „U 
Růže“. 

2/10 Zastupitelstvo obce Radim neschvaluje koupi materiálu na stavbu 
pergoly u Restaurace „U Růže“. 

2/11 Zastupitelstvo obce Radim schvaluje na příspěvek na dopravu na plavání 
dětí ve výši 10000,- Kč. 

2/12 Lukáš Karban je zvolen členem školské rady. 

2/13 Zastupitelstvo obce Radim povoluje starostce přijmout rozpočtové 
opatření do výše 50.000,- Kč pro rok 2018. 

Adventní keramická 
dílna 
dne 18. 12. 2018 od 16.00 do 18.00 
hodin. 
Dílna je určena všem rodičům a 
žákům ZŠ. Akce se bude konat 
v počtu min. 10 lidí. Dobrovolný 
příspěvek 50–100 Kč dle počtu 
výrobků. Svůj zájem projevte do 
pátku 7. 12. 2018 zapsáním se v 
šatně MŠ a ZŠ. 



Pro OZ zpracoval Miroslav Říha 

 

17.12.2017 – 5 cm sněhová  nadílka, ale 
na Štědrý den bylo +7°C a sníh roztál                                                                                                                                                                           

Akce v Restauraci„U Růže“ 
         

      8.12.2018 
        38. výročí úmrtí Johna Lennona 
        Hraje BEATLES revival 
 

Pranostiky na prosinec  

Když prosinec bystří, po vánocích jiskří. 
Hřmění v prosinci zvěstuje silné větry. 
Po studeném prosinci bývá úrodný rok. 

Výročí v našich vískách 

leden 
BOŽENA KOUDELKOVÁ 92 
JAROSLAV KOŘÍNEK  85 
MIROSLAV HUBÁČEK  88 
ZDEŇKA HAKENOVÁ  86 
EMILIE EFFENBERGEROVÁ 91 
MILUŠE KŘÍŽOVÁ  65 

Pro OZ zpracoval Miroslav Říha 

 

 
 
 

 
 
 
 

ZAPSÁNO V OBECNÍ KRONICE – prosinec 1998                              
Pokračujeme výpisem z obecní kroniky, jak události zaznamenal pan Václav Nidrle 
před dvaceti lety.      
    

Prvních dvanáct dnů měsíce bylo zimních, děti bruslily na zamrzlém rybníku, 
družstevníkům se dobře rozvážel hnůj na polích. 5.12 po celý den sněhové 
přeháňky, večer chodil Mikuláš s čerty, leží asi 6 cm sněhu a fouká také vítr. 8.12 
připadlo dalších 10 cm a uhodily mrazy, je tvrdá zima -7°C ve dne a -16°C v noci. 
Konal se hon na zajíce a bažanty, někteří myslivci se nezúčastnili z důvodu nízkého 
stavu zvěře. 12.12 začala obleva, pršelo, sníh mizí při +7°C ve dne, včelaři ošetřovali 
včely proti nemoci aerosolem. 16.12 se konala ve školce předvánoční besídka, 

oteplilo se a sníh už úplně zmizel. V odchovně mladého dobytka někdo ukradl 
traktor, následující dny se mírně ochladilo. Obecní zastupitelstvo připravovalo 
rozpočet na rok 1999, za rok 1998 byl rozpočet vyrovnaný. 

     Na Štědrý den bylo ráno -5°C a ve dne kole nuly, byl pěkný, klidný a mírný den, večer nasněžilo a tak bylo vidět stopy od lidí, 
kteří se ve 20.30 hod vydali do kostela na půlnoční. Rozsvítily se i ozdobené stromy u kostela a domů barevnými světýlky. Po oba 
sváteční dny lehce mrzlo a ležely 2 cm sněhu, ve Sudeňanech se konala výstava obrazů a betlémů vyřezaných ze dřeva. Druhý 
den již zapršelo a byla klouzačka, ve Dřevěnici se konal turnaj žáků a dorostenců ve stolním tenise. Zvítězil K. Stříbrný před J. 
Kořínkem a T. Myšíkem, žákyně Lenka Holmanová a dorostence J. Novák, všichni z Radimi. 28.12 hospodyně po čtyřech dnech 
volna nakupovaly potraviny, dny byly mírné s teplotami kolem nuly. Poslední den roku byl pracovní a během dne se již ozývaly 
různé petardy, které házeli po celé obci hlavně kluci. Večer lidé oslavovali sledováním zábavného pořadu v televizi a o půlnoci k 
obloze vylétly stovky různobarevných raket na oslavu příchodu nového roku.  
 
Z Wikipedie - události ve světě a v ČR  

05. prosince – se marodil herec a dabér Jáchym Novotný 

13. prosince – zemřel fotograf František Krasl (*11.02.1912)  

16.-19 prosince – USA a VB provedly operaci Pouštní Liška, kdy bylo bombardováno 

                              asi 100 různých cílů v Iráku 

18. prosince – byl dán do provozu Husovický tunel v Brně 

18. prosince – zemřel český fotbalista Oldřich Urban (*16.02.1947) 

23. prosince – zemřel ruský spisovatel Anatolij Rybakov (*14.01.1911)  

 

 



    

 

  

 

Posezení se seniory 
V pátek dne 16. listopadu 2018 naše obec pořádala posezení se seniory v místní restauraci. Všichni obdrželi 
malý vánoční dáreček. Zahrát přijel pan Josef Matura zvaný „Pepíno Matura“ na akordeon. Paní Pluhařová připravila výbornou 
večeři a k dobré náladě určitě přispěla i nějaká „deci dobrého vínečka“. Velice si vážíme starších spoluobčanů, jsme moc rádi  za 
hojnou účast na tomto již tradičním podzimním posezení. Příští rok opět na shledanou.  

                                                                                              - Zdeňka Stříbrná – 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 

 

V roce 2019 budou aktualizovány webové stránky naší obce a školy. Postupně budeme na tyto stránky vkládat, mimo jiné, i fota z proběhlých 
akcí.  Fotografie z rozsvěcení stromu, setkání se seniory a dalších akcí budou tedy již brzy k nahlédnutí.                                      – Marcela Danišová - 
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